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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen hasznot hajt a Putyin-látogatás a magyar 
embereknek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt években megszokott módon, mondhatnók menetrendszerűen, október 30-án ismét
hazánkba látogat Vlagyimir Putyin orosz elnök. Ideje tehát áttekintsük, vajon hozott-e
bármilyen hasznot a magyar emberek számára az Önök érdekalapú és haszonelvű
külpolitikája.

Az időkeret engedte néhány konkrétum említését kezdjük Paks 2-nél, amely mindenki
számára nyilvánvalóvá váltan döglött projekt, a kivitelezők még a megfelelő terveket is
képtelenek letenni az asztalra és mintha nem lenne túl hatékony a mindenható kormányzati
asszisztencia sem. Eközben a magyar adófizetők tízmilliárdjai vesznek el ebben a
projektben.

Vagy vegyük a magyar cégek oroszországi aktivitásait. 2013 őszén jelentették be a magyar
sajtóban, hogy a miniszterelnökkel fenntartott személyes kapcsolatait nem titkoló Garancsi
István által tulajdonolt Market Építő Zrt. az oroszországi Lipeckben összesen 65.000
négyzetméternyi, multifunkcionális sportcsarnokból, jégcsarnokból, uszodából és
gyakorlójégpályából álló komplexum megépítését kezdi meg. A projekt botrányos
körülmények között bedőlt, amiről 6 alkalommal tettem fel Önöknek kérdést, de képtelenek
voltak válaszolni, persze a cég az eximbankos hitelhez azért hozzájutott.



A letelepedési kötvényeket forgalmazó Voldannak még magyar állami tulajdonú ingatlanban
is helyet adtak Moszkvában, hogy hatékonyabb legyen az állami kötvények kiárusítása, a
magyar emberek ebből a programból is csak 30 milliárdos veszteséget láttak, míg a Rogán
Antalhoz is köthető cégek több mint 150 milliárd forintot kaszáltak adózás nélkül.
Szintén hatszor volt képtelen válaszolni arra, hogy van-e kormányzati álláspont arról, hogy
az orosz Transzmasholding megvásárolni szándékozza a Dunakeszi Járműjavító
üzletrészének felét, vagyis érdemi vagy akár többségi befolyást szerezhet az orosz cég a
konzorcium magyar tagja felett, amely vasúti kocsikat szállíthat Egyiptomba. A
kormánydöntés szerint ráadásul ez versenyeztetés nélkül történik. Azóta viszont bőszen
hallgatnak, hogy áll az üzlet, amiből csak a magyar emberek nem profitáltak eddig semmit.
A „hallgatni arany” örökbecsű kormányzati szabályát követték akkor is, amikor arról
kérdeztem, hol, milyen feltételekkel, és milyen magyar cégek bevonásával valósulna meg
magyar-orosz együttműködésben a helikopter-összeszerelés Magyarországon, és milyen
hasznot jelentene ez a projekt a magyar nemzetgazdaságnak? Mint ahogyan arra sem
született érdemi válasz, hogy a magyar kormány által is támogatott embargós szabályok
kijátszásával Anszat-2RC orosz harci helikopterek gyártását is tervezik-e hazánkban?

Kérem tehát Miniszter urat: sorolja fel, pontosan mely projektek valósultak meg eddig és
konkrétan mely magyar cégek és mennyit profitáltak az orosz vonatkozású üzletekből?
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